
INFORMARE
privind activitatea desfr qurati

de pregedintele Consiliului Jude{ean VAlcea
intre cele doui qedinte ordinare ale

Consilului Judefean

incd de la preluarea funcliei de pregedinte al Consiliului
Judetean, mi-am desfbgurat activitatea in conformitate cu
prevederile Legii administra{iei publice locale nr.21 sl200l si
republicatS, cu modificbrile gi completdrile ulterioare.

obiectivele prioritare urmdrite in perioada supusd acestei
informdri au constat in coordonarea, anariza gi evaluaiea activitatii
aparatului de specialitate al consiliului Judefean, reprezentarea
instituliei pe care o conduc in relafiile cu alte institulii, evaluarea
activitalii operatorilor economici gi instituliilor. publice de interes
judetean.

O atenlie speciald am acordat executdrii calitative si in
termenele stabilite prin grafice a lucrdrilor de constructie la
obiectivele economice gi social-culturale cuprinse in programul de
investilii pe anul 2008.

Sedinte de comandament:

In urma informdrii primite din partea constructorului desore
starea terenului gi pdnzei freatice, am convocat, la Cdliman"gti o
qedin!5 de comandament la care au fost invitali reprezenianlii
tuturor factorilor cu responsabilitdli in realizarea acestui obiectiv.
P9ntru rezolvarea problemelor nou apdrute de naturd geodezicd si
hidrologicd in perimetrul gantierului, am solicitat proiectantului sd
stabileascd in regim de urgen{6 soluliile care se impun, precum gi
volumul de lucrdri suplimentare gi, pe c6t posibil, IErd sd se



depdgeascd valoarea devizului general la capitolul ,,cheltuieli
diverse qi neprevizute".

In acelagi cadru am cerut beneficiarului si se implice direct gi
cu toatd rdspunderea pentru impulsionarea lucrdrilor .ui"
condilioneazd incadrarea in termene a retelelor de utiliteti.
respectiv a surselor de apd gi a sistemelor de canalizare, alimentare
cu gaze gi energie electricd.

Pentru incadrarea strictd in graficele de lucrdri gi respectarea
termenului de punere in func1iune, am dispus ca, impr-und cu
reprezentan{ii proiectantului, constructorului gi beneficiarului, sd
analizdm de doud ori pe lund stadiul de execulie qi sd gdsim soiulii
la toate problemele care apar pe parcurs.

2. Teatrul ..Anton Pann"

o altd analizi detaliatd asupra stadiului gi ritmului de execulie a
lucrdrilor de amenajare, extindere gi modernizare am organi zat-o la
localia viitorului sediu al Teatrului ,,Anton pann,,.

In general, au fost respectate termenele stabilite prin grafic la
realizarea structurii de rezistenla a celor patru corpuri, precum gi a
finisajelor, a racordurilor la re{eaua de apd, "uniritur" gi energie
electricd. S-a solicitat ca proiectantul sd refacd documenhlia
tehnico - economicd faza ,, studiu de fezabilitate ,' pentru
cuprinderea qi a lucrdrilor aferente tehnicii de scend, instalaiiei de
c.limatzare, etc. necuprinse in documentaafia iniliald. Am primit
din partea proiectantului asigurarea cd, p6nd la data de 15 aueust
2008,_va preda intreaga documentafie, inclusiv pentru finisaji gi
specificalia materialelor de construclie necesare la finisai.

Seria analizelor sdptdmdnale va continua pdni in luna
decembrie cand se va da in folosinfd noua constructie a Teatrului
,,Anton Pann".



Pe lista nriorititilor
Obiectivele cunrinse in :

Impreuna cu conducerea Directiei Tehnice, a Regiei Autonome
Judetene de Drumuri si Poduri VAlcea, cu reprezentanti ai
primariilor si ai altor factori de decizie am inceput seria analizelor
la fata locului pentru a cunoaste stadiul de realizare a lucrarilor de
reabilitare si modernizare a drumurilor judetene si comunale
cuprinse in Programul Consiliului Judetean Vdlcea pe acest an.

Analizele au scos la iveala faptul ca se impune cu necesitate
urgentarea lucrarilor mai ales in zonele afectate de inundatii si
alunecari de teren. In acest scop, am dispus constituirea a patru
colective de specialisti care sa investigheze si sa expertizeze
intreaga retea de drumuri publice din sistemul drumurilor judetene,
insumand 967.4 Km. Pe baza concluziilor celor patru comisii, am
stabilit ca, pana la sfarsitul lunii septembrie a.c, sa fie intocmit si
aprobat in integralitatea lui Programul pe perioada 200g - 2012 al
lucrarilor de reabilitare gi modemizare, respectiv de intretinere si
reparatii ale infrastructurii rutiere.

Pe fondul analizei lucrarilor si stabilirii unei strategii coerente in
modernizarea drumurilor de interes judetean si local, am participat
la analiza stadiului lucrdrilor pe un tronson de gase km al DJ 65lA-
Balcesti-Ghioroiu-Danciulesti, precum si la receptia unor drumuri
modernizate. De asemenea, am cerut conducerii RAJDP sa inceapa
imediat lucrarile de tratamente bituminoase pe drumurile judetene
651( Pausesti Maglasi - Stoenesti), 647( Mihaesti-Bunesti ) si 65g
( Gura Vaii - Muereasca - Manastirea Frasinei ), astfel incdt pdni
pe data de 15 august a.c. sd fie finalizate pe o lungime de 13,5 tm.



In domeniul agriculturii

Din cele aproape 11.000 ha cuprinse in sistemul de irigalii,
7.000 ha ar putea beneficia de apd, insd Legea nr. t3glZOOq
impune anumite condilii. Aceste probleme le-am analizat in cadrul
intdlnirii din 12 iulie a.c cu directorul general al SNIF, Nicolae
Mdrdcine, gi inspectorul regional, Ion Costache. Cei doi
reprezentan{i ai Societdtii Nalionale gi-au manifestat
disponibilitatea de a aviza folosirea a noud stafii de pompare care
au fost reparate si reactivate, dacd beneficiarii se vor constitui in
organizalii ale utilizatorilor de apd gi vor accepta sd-qi asume
rdspunderea pentru exploatarea, intrelinerea gi repararea
echipamentelor si pldlilor.

In consecintd va trebui sd organizdm o intalnire cu toli primarii
din localitdlile aflate in perimetrul sistemului.de irigalii qi sd le
acorddm sprijinul necesar pentru constituirea c6t mai rapidd, pe
grupe de localitdli, a organiza[iilor utilizatorilor de apd.

De asemenea, am solicitat directorului general al SNIF
cuprinderea in programul nalioanal a c6t mai multor perimetre din
judeful VAlcea pentru executarea unor lucrdri de combatere a
eroziunii solului, lindnd seama ci Vdlcea ocupa primul loc intre
judelele ldrii in ceea ce priveqte alunecdrile de teren.

Prioritlti sociale

l.Probleme urgente si erave la Ocnele Mari

Dezastrul tehnologic produs in pedoada 2001-2004, prin cele
doua prabugiri masive care au avut loc in cAmpul de extraclie a
sdrii, au creat o situalie dramaticd pentru locuitorii oragului ocnele
Mari. In perioada respectivd, au fost distruse par{ial sau total refele
de drumuri, de alimemtare cu apd gi canalizare, iar planul
Urbanistic General a fost, practic, suspendat.
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I,a discutiile purtate cu administrafia oragului, primarul petre
Iordache mi-a reclamat lipsa de reacfie a autoritdliilor centrale si
Societdtii Nalionale a Sdrii, inactivitatea decizionala ,i
investitionala a acestora in zona de mare risc, ceea .. purr. in
imposibilitate consiliul Local al oragului ocnele Mari sd
elaboreze strategii de dezvoltare, studii pentru investilii in toate
domeniile, sd obtind resurse financiare, altele decat cele destinate
calamitdlilor, gi sd atragd investitori pentru dezvoltarea generald a
oragului.

In limitele competenlelor ce ne revin, impreund cu conducerile,
directorii executivi ai Direcfiei rehnice gi ai Dire{iei Economice
din cadrul aparatului de specialitate al consiliului Judetean
Vdlcea, reprezentanlii operatorului regional de apd, SC Apavil SA
V6lcea, RAJDP gi cei ai altor operatori economici gi servicii
publice de interes Judefean, am hotarat ca, intr-o prima etapd, sd
venim in sprijinul primdriei din ocnele Mari in urmdtoarele
domenii:

- sprijin financiar gi asistenla tehnicd in modemizarea
programelor urgente privind drumurile de legdturd gi podurile
din intravilan;

- refacerea gi extinderea sistemului local de alimentare cu apb;
- reactualizarea PUG in raport cu modificdrile prognozate in

zona de exploatare minierd etc.

2. Drum de ocolire a municipiului Drigisani

Traficul rutier pe DN 64 care presupune gi circulatia
autovehiculelor de mare tonaj pe axa principald a municipiuiui
Drdgdgani a constituit tema analizei intr_o gedinli de
comandament. Analiza s-abazat pe proiectele aflate in portofoliul
administraliei locale, intre acestea numdrdndu-se gi proiectul
privind construclia unei qosele ocolitoare prevazutd, in eiogramut
operalional Regional 2007-2013, axa 2 pentru care este asiguratd
asisten{a financiarb nerambursabild din partea UE in valoare de
18.4 milione RoN. Dupd disculiile de la Dragagani am insistat ca



Ministerul Dezvoltdrii, Lucrdrilor publice qi Locuinfelor gi
celelalte institulii centrale cu atribu{ii in domeniu sd incadreze intre
prioritdli proiectul goselei de centurd si sd se treaci neintdrziatla
organizarea procedurii de licitalie in vederea adiudecdrii
contractului de execulie a lucrdrilor incepand din toamna acestui
an.

In sedinla de comandament de la Drdgigani, am mai pus in
disculie proiectele privind rearizarea unei stalii de pretratare a
degeurilor cu termene de punere in funcfiune in octombrie 200g,
extinderea cu22km a relelei urbane de apd gi a canalizdrii, cu 2g
km, echipatd cu o noua stalie de epurare a apeior uzate.

o alt5 analizd detaliatr am inifiat-o in comuna Lungegti la
centrul de Asistenla Sociala. pentru incadrarea- in termenuJ de 50
de zile a lucrdrilor, de la data emiteri ordinului de incepere
respectiv 28 iunie z.c, am dispus transferul temporar al
persoanelor asistate la centrul de la Bistrila gi asigurareaintegrala
a fondurilor investifionale pentru ca executantul de lucrdri J nu
gdseasca motivafii in justificarea unor posibile intdrzieri.

Pentru remedierea situaliilor critice, mai ales in ceea ce
priveqte starea retelei de canalizare din subsolul Spitalului, am
intreprins diligenlele necesare pentru a obfne de la proiectantul
inilial planurile cu re{elele de apd, canarizare, instalalii electrice,
termice gi sanitare pe baza cdrora s-a elaborat un deviz de lucrdri.
Pe aceastd bazd vom solicita Ministerului senatdlii alocarea in
acest an a fondurilor bdnegti necesare (cca. 1.400.000 lei) pentru
schimbarea in totalitate a instalaliei de apd 9i canalizare utat in
interiorul spitalului c6t gi in exteriorul acestuia.
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In dimineafa zilei de duminicd, 13 iulie a.c., am avut o intdlnire
de lucru cu prof. univ. Radu Macovei, qeful Secliei ATI 2
Toxicologie a Spitalului Clinic de Urgen{d Bucuregti, qi cu alte
personalitSli implicate in efortul national de combatere, prevenire
gi consiliere a consumatorilor de droguri. Din disculii a rizultat cd
in judelul vdlcea a crescut dramatic numdrul tinerilor consumatori
de stupefiante qi c5 473 dintre acegtia au apelat la serviciile de
dezintoxicare.

Amploarea fenomenului impune luarea unor mdsuri in regim de
urgenld gi in judeful Vdlcea. Din aceste motive, imprerind cu
specialigtii bucureqteni am stabilit detaliile ,nui cadru
organizatoric gi institulional pentru inhinlarea in Rdmnicu vdlcea a
unui compartiment de tratament terapeutic cuplat cu un laborator
de toxicologie analiticd, Pregedintele asociafiei,.,Forumul Antidros
- FORAD", prof. Cristian Ene, prezent la aceastd intAlnire, mi_i
dat asigurdri cd, prin specialigtii Asociafiei, ne va sprijini in
detalierea metodologiei de organizare a celor doua unititi. oe
asemenea, in acelagi cadru, am cdzut de acord cu directorul
Autoritelii Jude{ene de Sdnatate publicr, dr. Adriana Ghenild, ca
un numdr din saloanele gi cabinetele secfiei oRL de la Spitalul nr.
2 care va fi dislocatd la parterul spitalului Judefean de tirgenlb sd
!e puse la dispozilia Centrului regional de prevenire, Evalluare gi
consiliere Antidrog, cu destinalie expresd pentru infiin{area
unitafii de tratament terapeutic ai a laboratorului de toxicoloeie.
Ele vor funcfiona, pentru inceput, in regim experimental, f;ind
primele unitdti de acest fel din fard qi din aceste motive, vor
beneficia de logisticd qi asistenfd din partea Agenliei Nafionale
Antidros.



Consiliilor Judetene

Timp de doud zile - 17 9i lg iulie a.c. _ am participat la
reuniunea Uniunii Nalionale a consiliilor Jude{ene a'in Ro-aniu
care s-a desfbqurat in municipiul Brdila qi care a supus anarizei
probleme specifice gi greutdli cu care ne confruntdm in aplicarea
Legii - cadru a descentralizdrii nr. 19512006, cu moaincatte 9icompletdrile ce au mai intervenit intre timp.

In cadrul dezbaterilor am venit cu 2f de propuneri legate de
modificarea qi imbundt6lirea legislaliei care std, ra bazau"iiuitatii
consiliilor locale gi judelene. Una dintre propuneri t-u r.r..if tu
aprobarea organigramei, statului de func1ii gi regulamentului de
funcfionare ale aparatului de specialitate. propunerea mea a avut in
vedere ca acestd atribufie sd revind primarului, respectiv
pregedintelui Consiliului Judefean.

_ Toate propunerile pe care le-am ftcut in cadrul reuniunii de la
Brdila au fost refinute pentru a fr anarizate si avizate de comisia
Legislativd a uniunii Nafionale a consiliilor Judelene di;
RomAnia.

_.incd de la inceputul mandatului, cu o lund in urmd, am cerut
Direcliei Economice sd centralizeze necesarul de fonduri pentru
executarea lucrdrilor de igienizare si reparatii la unitdtile qcolare
din jude{ 9i in funcfie d: necesitdli, sd gdiim sursere si posibilitalite
legale de decontare. in acelagi scop, am intreprins numeroase



deplasiri in jude!, mai ales in localitdlile rurale, pentru a verifica ce
for{e sunt angajate la executarea lucrdrilor, incadrarea in grafice,
ritmul de lucru si implicarea in aceastd importantd ac{iune a
primarilor si directorilor de qcoli.

Problemele de finanlare a lucrdrilor care condilioneazd
pregdtirea sub toate aspectele a unitdlilor gcolare pentru anul de
inavSldmAnt 2008 - 2009 urmeazd s6 le supun aten{iei cu ocazia
unei intAlniri, in perspectiva imediatd, pe care o voi avea cu
Ministerul Educaliei Cercetdrii gi Tineretului. Acestuia i-am
prezentat in data de 22 iulie a.c o situalie clard qi argumentatd, pe
capitole de cheltuieli, cu fondurile bdnesti necesare pentru
decontarea lucrdrilor executate gi nedecontate, sumele necesare
pentru lucrdrile care se afld in curs de desfbgurare si sumele
necesare in continuare pentru noi lucrdri care trebuie sd fie alocate
urgent de minister.

In programul deplasdrilor am cuprins si instituliile culturale din
judef, iar concluziile vor face obiectul unei strategii pe care o vom
supune dezbaterii si aprobdrii Consiliului Judelean Vdlcea. O
situalie special5 am intAlnit-o la Muzeul Jude{ean Vdlcea, unde
fondurile alocate pe parcursul ultimilor ani par sd nu se regdseasca
inreorganizarea si echiparea cu logisticaprevdzuta in proiectul de
reabilitare a Muzeului de istorie a judelului Vdlcea. in acest scop,
urmeaz6, sd emit o dispozilie in baza cdreia Compartimentul Audit
Public Intern din cadrul aparatului de specialitate al consiliului
Judelean Vdlcea sd efectueze o analizd, detaliatd asuDra
cheltuielilor si materializdrii fondurilor in scopurile pentru care au
fost alocate.

Dr.ing.ION CiLEA
Preqedintele Consiliului

Jude{ean Vilcea
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